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Betreft: artikel 42 vragen omtrent Hangjongeren

Geacht college,

Al verschillende járen heeft Veldhoven last van hangjongeren. In 2010 heeft Zembla aandacht besteed aan de aanhouding 
van 35 zogenaamde probleemjongeren. Daarmee zouden 250 misdrijven zijn opgelost. Ook in juli 2015 heeft de politie een 
actie gehouden. De jongeren zouden onder meer met scooters en motoren door het park Vogelzang crossen. Tijdens die 
controle heeft de politie elf boetes uitgedeeld aan de hangjeugd.

Helaas lijkt het een structureel probleem te zijn. In de nacht van vrijdag 10 juni op zaterdag 11 juni hebben hangjongeren 
opnieuw voor (erg) veel overlast gezorgd in Zonderwijk. Bewoners zijn radeloos en willen graag dat er actie wordt onder
nomen. Een korte weergave van de overlast:

Troep en afval in de bosjes en bermen;
Platgetrapte perkjes en planten;
Het afsteken van vuurwerk;
Crossen met scooters en brommers door de jeu de boulesbanen;

Dit gaat soms door tot 5.30 uur in de ochtend. Enkele bewoners voelen zich zelfs bedreigd en geïntimideerd. De maat is 
vol.

De PvdA heeft hierover de volgende vragen:

1. Herkent u dit probleem en in welke mate is dit toe- of afgenomen in de afgelopen járen?

2. Wat is het algemene beleid ten aanzien van hangjongeren?

3. Welke maatregelen heeft u, naast de genoemde maatregelen, al genomen om de overlast terug te dringen?
4. Op welke wijze denkt u deze overlast aan te gaan pakken en op welke termijn kunnen wij dit verwachten?

We zien uit naar de beantwoording van deze vragen.

Met vriendelijke groet,

namens de fractie van de PvdA-Veldhoven,

Jeroen Rooijakkers

Ps. Kopie naar de diverse media
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Beantwoording artikel 42 vragen PvdA omtrent hangjongeren

Geachte heer Rooijakkers,

In uw brief van 13 juni geeft u uw zorgen aan ten aanzien van de overlast van 
hangjongeren die ervaren wordt door bewoners van de wijk Zonderwijk. U stelt in uw 
brief enkele concrete vragen, waarop wij hieronder een antwoord hebben 
geformuleerd.

1. Herkent u dit probleem en in welke mate is dit toe- of afgenomen in de afgelopen jaren?

Wij herkennen dat er de afgelopen periode een toename is van de overlast door 
hangjongeren. De situatie nu staat echter los van de situatie in 2010. Tussentijds 
is er ook een periode geweest waarin de overlast minder was. Hieronder vindt u 
een cijfermatig overzicht:

Jaar 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015
Aantallen incidenten 
gemeld bij politie 
Veldhoven breed1

454 326 211 129 118 140 205

Jaar 2008 2010 2012 2014 20162
Rapportcijfer wijkatlas overlast jeugd3 
Veldhoven breed 6,9 6,9 7,1 7,3 7,3

Rapportcijfer wijkatlas overlast jeugd - 
Zonderwijk 6,2 6,5 6,8 6,6 6,3

1

2

3

Bron: politie, cijfers zijn niet op wijkniveau beschikbaar.
De cijfers voor 2016 komen uit de nog niet gepubliceerde wijkatlas 2016. 
Een hoger cijfer betekent minder overlast.

Veldhoven werkt op afspraak
Voor alle producten en diensten waarvoor u aan de balie moet zijn, maakt u een afspraak via 
www.veldhoven.nl of bel 14 040. Via de site kunt u ook producten en diensten vanuit thuis regelen.



2. Wat is het algemene beleid ten aanzien van hangjongeren?

Het algemene beleid is dat hangen mag, maar overlast veroorzaken niet.
De aanpak van een groep overlastgevende hangjongeren, waar het in dit geval om 
gaat, is erop gericht om de groep in beeld te krijgen. Vervolgens identificeren wij 
de leiders. Voor hen (en hun gezin) wordt een strakke maatwerk aanpak opgezet. 
Met de andere leden van de groep en hun ouders maken wij het probleemgedrag 
bespreekbaar om hen zo af te wenden van de problematische groep en hen te 
bewegen meer positieve activiteiten te ondernemen.

3. Welke maatregelen heeft u, naast de genoemde maatregelen, al genomen om de overlast 

terug te dringen?

In 2014 hebben wij voor het eerst een toename gezien in het aantal meldingen. 
Deze hadden vooral betrekking op één specifieke overlastsituatie bij het 
breedtesportterrein in het Vogelzangpark. Vanaf dat moment is gewerkt aan het 
in beeld brengen van de groepen die zich in het park en elders in Veldhoven 
ophielden. Om deze overlastsituatie te beëindigen is het breedtesportterrein in het 
park anders ingericht, waardoor dit terrein minder aantrekkelijk is geworden voor 
oudere jeugd. Daarna heeft de jeugd zich meer verspreid en zijn verschillende 
groepen samengekomen. Sindsdien is de overlast toegenomen. Er is extra ingezet 
op toezicht en handhaving vanuit de gemeente en ook de politie heeft extra 
ingezet op de overlastmeldingen. Tegelijkertijd zijn vanuit jongerenwerk de 
contacten met de jongeren aangehaald. De door u genoemde actie in de zomer 
van 2015 heeft ons de mogelijkheid gegeven om contact te leggen met de ouders 
van betrokken jongeren. Daaruit is intussen een positieve samenwerking ontstaan. 
Helaas waren de gebeurtenissen in de dagen rondom 10 juni daar een negatieve 
uitschieter in, hoewel hier zowel door jongerenwerk, politie, gemeente als ook door 
een aantal van de betrokken ouders direct op geacteerd is.

4. Op welke wijze denkt u deze overlast aan te gaan pakken en op welke termijn kunnen wij dit 

verwachten?

Zoals hierboven beschreven zijn wij dus al met volle energie bezig om deze 
overlast aan te pakken. We maken kleine stapjes in de goede richting. Het is 
echter een kwetsbaar proces dat tijd nodig heeft. Wij verwachten hier deze zomer 
resultaat mee te boeken.
Natuurlijk begrijpen wij dat buurtbewoners al verschillende malen geprobeerd 
hebben de jongeren aan te spreken en dat dat niet tot een positief resultaat heeft 
geleid, maar we hopen dat ook zij niet de escalatie zullen opzoeken, want elke 
escalatie brengt zowel de jongeren als de overige buurtbewoners verder van hun 
gezamenlijke doel af, namelijk dat Zonderwijk voor allen weer een fijne wijk blijft 
om in te wonen.

Wij gaan er vanuit dat uw vragen hiermee voldoende zijn beantwoord.

Met vriendelijke groet,
het college van burgemeester en wethouders van Veldhoven,

Erik de Ruiter 
secretaris

Jack Mikkers 
burgemeester


